
 

Urząd Miasta i Gminy w Koniecpolu 

 ul. Chrząstowska 6A 

 42-230 Koniecpol 

                   ____________________________________________________________ 

                                                                                 

 

DEBATA PUBLICZNA W KONIECPOLU 

 

 

„Porozmawiajmy o Pałacu” 

 
 
 
 

 
 

Partner medialny 

 
 

Koniecpol, 3 - 8 czerwca 2018 

 

 

 



 

Uczestnicząc aktywnie w debacie publicznej nad przyszłością Pałacu 

Potockich, masz możliwość wpływu na działania jakie podejmą władze 

samorządowe gminy Koniecpol. 

Zachęcamy do odwiedzenia punktu konsultacyjnego działającego na Rynku 

w Koniecpolu i obok kościoła pw. Św. Michała Archanioła w dniu 3 czerwca 

2018 r. (niedziela) po mszach świętych do godziny 13:30, gdzie będzie 

możliwość podzielenia się swoimi opiniami, wymiany poglądów na temat 

przyszłości Pałacu i wypełnienia ankiety. 

 

Ankietę można pobrać i przekazać w terminie do 8 czerwca 2018 r. 

w następujących miejscach:  

➢ punkty konsultacyjne, działające w dniu 03 czerwca 2018 r. 

na Rynku i obok kościoła pw. Św. Michała Archanioła, 

ul. Żeromskiego, 

➢ Kancelaria Ogólna Urzędu Miasta i Gminy Koniecpol przy 

ul. Chrząstowskiej 6A (parter). 

 

Do debaty publicznej możesz także włączyć się wyrażając swoją opinię 

na stronie internetowej Koniecpol.info pod adresem: 

http://koniecpol.info w specjalnie stworzonej anonimowej ankiecie 

lub komentując artykuł.  

 

 

Wyniki podsumujemy na „Hetmaniadzie” w dniu 10 czerwca 2018 r. 

 

http://koniecpol.info/


 

Szanowni Mieszkańcy! 

Wszyscy mieszkańcy Koniecpola i okolic znają problem Pałacu Potockich. 

W ostatnich latach obiekt ten przechodził z rąk do rąk, niszczejąc coraz 

bardziej.  

Wszyscy zadajemy sobie pytanie – jak dobro narodowe tak wysokiej klasy 

i wartościowy zabytek może być pozostawiony samemu sobie i niszczeć? 

Czy właścicielowi wolno czynić z tego rodzaju budynkami co mu się żywnie 

podoba? 

Obecne władze samorządowe robią co mogą, aby zapobiec degradacji 

i przywrócić obiekt do życia, choć możliwości działania są bardzo 

ograniczone. Pałac jest własnością prywatną.  

Uczestnicząc aktywnie w życiu naszej społeczności każdy z nas ma jednak 

możliwość wyrażania swojego poglądu na ten temat i podjęcia próby 

ratowania tego unikalnego miejsca.  

W związku z tym zapraszamy wszystkich mieszkańców do wzięcia udziału 

w pierwszej publicznej dyskusji w Koniecpolu na tak ważny temat. 

Wspólnie porozmawiamy o tym, co zrobić, aby uratować Pałac Potockich. 

Od nas samych zależy przyszłość tego zabytku. Konsultacje umożliwią 

poznanie Państwa oczekiwań. 

Zatem, „Porozmawiajmy o Pałacu” i spotkajmy się w punktach 

konsultacyjnych w niedzielę – 3 czerwca. Dwa punkty konsultacyjne 

zlokalizowane będą: na Rynku i obok kościoła pw. św. Michała Archanioła. 

Można też wyrazić swoją opinię, wypełniając stosowną ankietę do dnia 

8 czerwca 2018 r. w Urzędzie Miasta i Gminy lub na portalu Koniecpol.info, 

który został partnerem medialnym tego wydarzenia. 

 

Debata publiczna wskaże nam w jakim kierunku należy pójść. 

Już raz mieszkańcy Koniecpola odbudowali ten zabytek. 

Musimy zorganizować się jeszcze raz i zadecydować! 

 

Ryszard Suliga 

Burmistrz Miasta i Gminy Koniecpol  



 

- Kolejne kontrole pokazywały, że właściciel ograniczał się tylko do podstawowych 
prac związanych z zabezpieczeniem obiektu (np. wycinaniem drzew zagrażających 
bezpieczeństwu). Nie podejmował jednak prac związanych z kompleksową 
konserwacją czy rewaloryzacją obiektu – powiedział nam Mirosław Rymer, doradca 
prawny i rzecznik prasowy ŚWKZ w Katowicach – oczywiście w razie dalszego nie 
wywiązywania się z obowiązków konserwator może nałożyć przewidziane kary 
i nakazać wykonanie stosownych prac.  
(źródło: Koniecpol.info) 

 

                         

 

 

- Z naszej strony jest wielka wola, aby nasz najważniejszy zabytek zaczął znów 
przynosić korzyść lokalnej społeczności, zamiast popadać w dalszą ruinę. Po 
wojnie, ogromnym wysiłkiem został odbudowany z ruin i zaczął służyć ludziom 
jako instytucja kultury, czy sportu. Jesteśmy zdeterminowani do tego, by obecny 
stan uległ przerwaniu. Napisaliśmy do wszystkich możliwych instytucji w tej 
sprawie, w tym do nadzoru budowlanego, SANEPiD, Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków. Nie jesteśmy jednak właścicielem tego obiektu i mamy 
związane ręce (...) – mówi nam burmistrz Koniecpola Ryszard Suliga - Nigdy nie 
pogodzę się z faktem, iż przyznano prawo do zabytku spadkobiercom ostatnich 
właścicieli, pomijając fakt odbudowy całkowicie zniszczonego Pałacu po wojnie 
przez państwowe w tamtym czasie Koniecpolskie Zakłady Płyt Pilśniowych 
i mieszkańców. Pominięto też fakt budowy po wojnie, 
a więc też przez państwo, małego hotelu i dużego basenu. Nie wzięto też pod 
uwagę nakładów, jakie łożyła przez lata gmina na utrzymanie obiektu. Budynek 
hotelu, budynek gospodarczy, muszla koncertowa, podium taneczne, kort 
tenisowy i basen, chociaż zostały wybudowane po wojnie, stały się częścią 
pałacowych dóbr i własnością rodziny Potockich. Wiem, że taka jest zasada 
własności, że do tego należy nieruchomość, kto jest właścicielem gruntu (...). 
Ówczesne władze samorządowe nie podjęły walki o ten zabytek tak ważny dla 
naszej społeczności. Przez lata wydatkowano też środki na remont oficyn… (...) - 
dodał. 
(źródło: Koniecpol.info) 
 


